
 
 

 
 

Referat af SB møde d. 6.12. 2022 kl.18.00-
20.00 

Store mødelokale  
 
 

 

Økonomi. 
Orientering om 
resultat 2022 og 
budget 2023 

 
30 min 

 
Henrik gennemgik tallene. 
Pointer ift. 2022: 
Det negative resultat er forårsaget af det, generelt for 
kommunen, faldende børnetal.  
Det skabte underskud på 898.00 dækkes for primært af 
skolens overskud fra 2021 på 850.00.  
Pointer ift. 2023:  
Der er et overskud på lønbudget på 123.000 på skoledelen, 
og et overskud på GFO/Klub på 208.000. 
Bevillingen fra Kommunalbestyrelsen er indregnet i 
budgettet. 
Skolen har budgetteret med samme elevtal for kommende 
år som indeværende. 

 
Ledelsens 
orientering 

 
 
15 min. 

Der tales om skolens økonomi for kommende 
skoleår. Kommunalbestyrelsen har bevilliget flere 
penge til skolerne. Dette vil give mulighed for at 
tilføre ekstra ressourcer til f.eks. to-lærer/co-
teaching. 

Ledelsen gør opmærksom på, at personalet på 
skolen er hårdt ramt af sygdom. Det er særligt 
Corona og virus der forårsager en længerevarende 
sygdomsperiode, der er årsagen. Der er derfor 
udfordringer med at vikardække klasserne. 

En del af skolens ledelse og ressourcepersoner 
blandt personalet, har netop været på kursus om 
skolevægring/skolefravær. Fraværet er generelt 
stigende på landsplan og kurset kom med gode 
redskaber, der skal implementeres hos det øvrige 
personale på Skovgårdsskolen. 

Der spørges ind til skolens fraværsprocent. Ledelsen 
monitorerer det løbende. Navnene på de elever , der 



har højt fravær, er kendte af ledelsen, som løbende 
følger op. 

Principper for 
mobil fri skole 2.0  

 
15 min. 

Se vedhæftet. Drøftelse og endelig godkendelse.  Herunder 
også et besøg i techsporet i charteret (er der samsvar ml. 
charter og mobilpolitik 2.0) 

Praktiske tiltag: 

Mobilhoteller til klasserne er bestilt og ophængt i 
3.-5. kl. De øvrige leveres i uge 49.  

Elevrådet arrangerer Meme/plakatkonkurrence for 
eleverne.  

Ledelsen har inviteret ph.d., filosof, forfatter og 
foredragsholder Mads Vestergaard, til at afholde 
oplæg for hhv. 6.-7. klasse om fake news og for 8.-9. 
kl. demokrati og samfund. 8.-9. klasses oplæg har 
sammenhæng til 8. årgangs demokratiuge.  

Der er ligeledes bestilt drikkedunke med skolens 
logo til alle elever for at markere tiltaget.  

Principperne fra SB-konferencen er behandlet i 
skolens MED- og koordinatorgrupper.  

Følgende beslutninger er truffet:  

Smart-watches indsamles ikke. Bliver de et problem 
for enkelte elever, vil det blive håndteret hvis det 
opstår.  

Der vil ikke være adgang til telefoner i 12-pausen. 
Der kommunikeres til forældre og elever i de ældste 
klasser om brug af kreditkort ved udeordning.  

Det besluttes, at en mindre gruppe vil  genskrive 
afsnittet om The why  (dannelsesafsnittet fra SB-
konferencen). Gruppen består af  Marie Louise, 
Nicolai og Mie. Deadline: tirsdag d. 13.12. 

 
Formandens 
orientering  

 
5 min. 

Udgår 

 
Elevrådets 
orientering  

 
15 min. 

Elevrådet kommer med et forslag til udendørsområder som 
de har arbejdet med.  

Elevrådet fremlægger deres ønsker for 
udeområderne. 



Deres ønsker vedrører udeområdet ved drivhuset.  

• Gøre brug af den lille indgang mod hjørnet 
Skovgårdsvej/Hegelsvej.   

• Bord/bænkesæt på udeområdet.  

• Pallesofaer langs muren. 

• Halvtag langs drivhus. 

• Mindebænk til at skrive hilsner og tags.  

Aktiviteter: 

• Multinet (kan bruges til flere boldspil). 

• Kunstgræs under nettet  

• Spike ball (elevråd vil tage ansvar for, at 
tingene tages med ind.  

• Opbevaringskasse til opbevaring  

Der er opbakning til elevrådets ønsker. Enkelte 
ønsker vil blive svære at gennemføre, da skolen er 
fredet. Men der kan samarbejdes om mulige 
alternativer. 

Ønsket om at benytte indgangen udfordrer ift. 
lokalplan.  

Elevråd afholder møde med ledelsen om realisering 
og indkøb. 

 
 
Meddelelsesbogen  

 
15 min. 

Orientering og kort drøftelse.  

Det er tidligere varslet en meddelelsesbog, der skal 
træde i stedet for en elevplan.  

Skolen afventer de endelige retningslinjer fra 
ministeriet, samt efterbehandling i forvaltninge n. 
Skolen forventer, at tiltrædelsen af den nye 
skolechef også kan have betydning for 
forvaltningens ramme omkring rammen.  

Punktet tages op igen når vi kender rammen.  

 



Nedsættelse af 
arbejdsgrupper til 
følgende 
principper: 
 
-Ordensregler 
-Kost og 
bevægelse 

 
 
 
10 min.  

Gruppe for arbejde med Kost og bevægelse: Lisbeth, 
Thomas, Jan Eirik samt en lærer fra 
madkundskab/idræt.  

Gruppe for arbejde med Ordensregler: Jan Eirik, 
Christina, Therese, Isabell og evt. Lisbeth  

 
 
Kort evaluering af 
bestyrelses-
konferencen 

 
10. min Der tales om at forlænge to møder om året fremfor 

at bruge en søndag. Evt. konvertere til tre 
temamøder, så deep-dive er muligt.  
 

Den endelige beslutning om afholdelse af 
konference i kommende skoleår tages i slutningen af 
indeværende skoleår.  

Det aftales, at folderen til klasserepræsentanterne 
gennemgås på skolebestyrelsesmødet i  starten af 
februar for at være klar til selve mødet 27.2.23  

Deadline for input fra bestyrelsesmedlemmer til 
folderen er inden juleferien d. 20.12.22. 

 
 


